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 9 انبار مواد محترقه 
پلمب شد

رویش واحدهای صنعتی 
بیش از ریزش آنها بوده است

سرمقاله خبر
سه حرف و سه نکته

هومن جعفری
سازمان  رییس  نوابی  محمود   .1
حمایت از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان  
در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد:» بر اساس 
نص صریح قانون که مصوب سال 1۳۸۲ 
مجلس است، مسئولیت نظارت بر اصناف 
است  شده  واگذار  اصناف  اتاق  خود  به 
باید  که  است  اصناف  اتاق  این  عملا  و 
پاسخگوی تخلفات صنفی باشد و حتی باید 
توضیح دهد که چرا از بیش از سه میلیون 
واحد صنفی که زیر نظرش دارد، باید ۷۰۰ 
هزار واحد هم بدون پروانه به فعالیت خود 

ادامه دهند!؟«
آماری که رییس سازمان حمایت  از 
مصرف کنندگان و تولیدکنندگان بیان می 
کند وحشتناک است. چگونه هفتصدهزار 
باور  داریم؟  مجوز  بدون  صنفی  واحد 
نیست. آسان  اصلا  آماری  چنین  کردن 
مگر می شود که هفتصدهزار واحد صنفی 
بدون آنکه دیده شوند به فعالیت بپردازند 
و بازرس ها و شهرداری و امکان و دیگر 
نهادهایی که به موارد اینچنینی رسیدگی 
می کنند مانع آنها نشوند؟ چنین چیزی 

چگونه ممکن است؟
فراکسیون  رئیس  خجسته  میر   .۲
مبارزه با مفاسد اقتصادی با اشاره به ارائه 
قوا  سران  به  اقتصادی  مفسد  اسامی ۳1 
به  را  اقتصادی  اسامی ۳1 مفسد  گفت:» 
رؤسای قوا ارائه کردم و به طور ویژه دستگاه 
نظارتی و قضایی باید ورود و اقدام عملی 
کنند و اگر اقدام عملی نشود مجبور هستیم 
اسامی این افراد که بانک ها را غارت کردند 
منتشر کنم. عامل تمام بدبختی و غارت 
اموال مردم این ۳1 نفر هستند. بنابراین از 
قوه قضاییه و سران سه قوه می خواهیم 
این موضوع را تعیین تکلیف کنند.« این 
باید جدی گرفت  را  صحبت مطرح شده 
اگرچه یادمان باشد همین چند وقت قبل 
هم اسامی بدهکاران بانکی اعلام شد و کک 
بدهکاران  اسامی  اینکه  نگزید.  هم  کسی 
اعلام شود اقدام بزرگی است اما چه کسی 
مسوول وصول مطالبات می شود؟ دستکم 
در پرونده بابک زنجانی می دانیم که زندانی 
دیگر  اما  شده  مصادره  اموالش  و  است 
بدهکاران بانکی با خیال راحت رد خیابان 
راه می روند و به معاملات تجاری ادامه هم 
می دهند. این وضع اصلا درست نیست. 
درباره  اصفهان  نماینده  کامران  ۳. حسن 
رئیس جمهور  از  سؤال  این طرح  عاقبت 
گفت »این طرح به جای نمی رسد. دلیل 
روشن است برای اینکه اینجا محل کاسبی 
و زد و بند است و تا وقتی ما با چنین مسأله 
ای رو به رو هستیم، نه این سؤال بلکه هیچ 

سؤال دیگری به سرانجام نخواهد رسید.«
دیگر  مورد  در  نماینده  یک  وقتی 
نمایندگان چنین حرفی می زند باید چه 

بگوییم

امضای تفاهم نامه همکاری میان بنیاد 
سینمایی فارابی و موسسه فرهنگی اکو؛

صندوق و سازمان همکاری 
منطقه ای سینمایی تاسیس می شود

بنیاد  مدیران  هنری-  سرویس 
فرهنگی  موسسه  و  فارابی  سینمایی 
تحقق  بر  مشترک،  تفاهم نامه ای  در  اکو 
راه اندازی  همچون  مشترک  اهدافی 
منطقه ای  همکاری  سازمان  و  صندوق 

سینمایی تاکید کردند.
به گزارش امتیاز و به نقل از روابط 
دکتر  فارابی،  سینمایی  بنیاد  عمومی 
موسسه  رییس  مظاهری  مهدی  محمد 
مدیرعامل  تابش  علیرضا  و  اکو  فرهنگی 
نامه  تفاهم  فارابی  سینمایی  بنیاد 
جمله  آن  از  که  کردند  امضا  همکاری 
با  فیلمی  مشترک  تولید  به  می توان 
عضو  کشورهای  توسط  »نوروز«  موضوع 

اکو اشاره کرد.
بر اساس این تفاهم نامه، دبیرخانه 
همکاری دائمی بنیاد سینمایی فارابی و 
موسسه فرهنگی اکو، صندوق و سازمان 
راه  سینمایی  منطقه ای  همکاری های 

اندازی خواهد شد.
مشترکی  های  برنامه  اجرای 
منطقه ای  توسعه  و  گسترش  همچون 
و  فیلم  حوزه  فعالیت های  بین المللی  و 
توسعه  اکو،  عضو  کشورهای  سینمای 
در  ،همکاری  فیلم  مبادله  و  پخش  و 
برندیگ  استراتژیک،  ارتباطات  برنامه 
این  مشترک  رسانه ای  دیپلماسی  و 
نوآوری  قطب های  ایجاد  کشورها،، 
و  تصویر  صنعت  و  سینما  حوزه  در 
دانش  انتقال  همکاری های  توسعه 
برگزاری  و  مهارتی  آموزش های  و 
برپایی  و  آموزشی  دوره های 
فیلم  حوزه  در  مشترک  نمایشگاه های 
دیگر  از  تصویر  صنعت  و  سینما  و 

بخش های این تفاهم نامه است.
تبادل،  برای  طرفین  همچنین 
به  فیلمنامه  سفارش  و  طراحی 
توسط  مشترک  تولید  منظور 
سازمان  و  فارابی  سینمایی  بنیاد 
قراردادن  اکو،  کشورهای  سینمایی 
در  اکو  جایزه  و  نمایش  ویژه  بخش 
مختلف  سینمایی  جشنواره های 
تشکیل  اکو،  عضو  کشورهای 
صنعت  فعالان  مشترک  کمیسیون 
کشورهای  و  ایران  سینمای  فیلم 
اطلاعاتی  بانک  رسانی  روز  به  اکو، 
تاکید  کشورها  این  سینمایی 

ند. کرد
سال  دو  مدت  به  نامه  تفاهم  این 
بود  خواهد  اجرا  قابل  طرفین  سوی  از 
بنیاد  بین  مشترک  کارگروه  نخستین  و 
اکو  فارابی و موسسه فرهنگی  سینمایی 
یک ماه پس از امضای تفاهم نامه برگزار 

می شود.

حمایت دولت از استارت آپ ها؛

تاکید بر تسهیل محیط کار و اشتغال آفرین

معاون وزیر صنعت؛  تغییر تعرفه در دستور کار است

قیمت خودرو کاهش می یابد

در جلسه شورای شهر تهران تصویب شد؛

افزایش نرخ بلیت متروی 97 از 1000 تا 7500 تومان

رئیس  فناوری  و  علمی  معاون 
استارت  از  دولت  حمایت  گفت:  جمهوری 
تسهیل  نوین  کارهای  و  کسب  و  ها  آپ 

محیط کسب و کار است.
سورنا ستاری در حاشیه آیین افتتاحیه 
در  هوشمند  تهران  نمایشگاه  و  همایش 
 ۲۰ استخدام  به  اشاره  با  خبرنگاران  جمع 
از  یکی  توسط  آینده  روزهای  در  نفر  هزار 
استارت آپ ها خاطرنشان کرد: باید محیط 
باشد که استارت  به گونه ای  کسب و کار 
در  بتوانند  راحتی  به  اینچنینی  های  آپ 

شهر تهران فعالیت کنند.
و  باید خلاقیت  اینکه  بیان  با  ستاری 
نوآوری پیاده سازی شود گفت: بیش از سه 
هزار و ۴۰۰ شرکت دانش بنیان وجود دارد.
وی با اشاره به اینکه باید محیط های 
افزاری شود تصریح کرد:  نرم  کسب و کار 
به  راجع  هیچکس  گذشته  سال  چهار  تا 
استارت آپ ها و شرکت های دانش بنیان 
صحبتی نمی کرد اما امروز این موضوع به 

طور جدی مورد توجه قرار دارد.
رئیس  فناوری  و  علمی  معاون 
همایش  درافتتاحیه  همچنین  جمهوری 
میلاد  برج  در  هوشمند  تهران  نمایشگاه  و 
روحیه  کشنده  استخدامی  تفکر  گفت: 

خلاقیت است

فکر  به  تنها  که  کسانی  از  ستاری 
استخدام در مراکز دولتی هستند انتقاد کرد 
و این نوع تفکر را کشنده روحیه خلاقیت 

در کشور دانست.
وی افزود: نفت و وابستگی به آن ذهن 
ها را آلوده کرده است که باید برای رهایی از 

آن به سمت خلاقیت پروری رفت. ستاری 
تاکید  هوشمند  شهر  بوم  زیست  ایجاد  بر 
مانند  شهری  در  آن  سازی  پیاده  و  کرد 

تهران را عامل کاهش مشکلات دانست.
رییس  فناوری  و  علمی  معاون 
زیست  های  پایه  بودن  فراهم  از  جمهوری 
کرد:  وتصریح  داد  خبر  هوشمند  شهر  بوم 
ضعف بزرگ فعلی محیط کسب و کار است 
ستاری  کرد.  تلاش  آن  رفع  برای  باید  و 
توسعه زیست بوم شهر هوشمند را مبتنی 
فرهنگ  خواستارایجاد  و  ندانست  وام  بر 
سرمایه گذاری در کشور شد. معاون علمی 
بودن  بومی  غیر  جمهور  رئیس  فناوری  و 
اشتغال  ایجاد  عامل  را  صنعت  و  دانشگاه 
خلاصه شده در استخدام برشمرد و گفت: 
اکنون استخدام دولت شدن آرزوی جوانان 

است که سبب شده خلاقیت از بین برود.
ستاری عنوان کرد: مفهوم آموزش در 
شهر هوشمند تغییر خواهد کرد و در این 
گیری  یاد  حال  در  لحظه  هر  انسان  شهر 

خواهد بود.
وی گفت: لازم است در شهر هوشمند 
فناوری  و  علم  پارک  به  تبدیل  شهر  همه 
آماده  فناوری  و  علمی  معاونت  که  شود 
این زمینه  با شهرداری تهران در  همکاری 

است.
معاون علمی و فناوری رییس جمهور 
با بیان اینکه دانشگاه دیگر محدود به دیوار 
به  تبدیل  دانشگاه  باید  بود، گفت:  نخواهد 
خلاقیت  تا  شود  شهری  مبلمان  از  جزیی 

شکل بگیرد.
شتاب  توسعه  ضرورت  بر  ستاری 
نسل  ظهور  از  و  کرد  تاکید  ها  دهنده 
بر  مبتنی  که  داد  خبر  کشور  در  جدیدی 

خلاقیت بومی است.
وی اتکا به پول نفت و توسعه نامتوازن 
نابودی  عامل  را  اصفهان  استان  در  صنعت 
استان  اکنون  گفت:  و  دانست  شهر  این 
که  برد  می  رنج  زیاد  بیکاری  از  اصفهان 

عامل توسعه نامتوازن است.

معاون وزیر صنعت با بیان اینکه حباب ایجاد شده در بازار به سه دلیل 
بالارفتن نرخ ارز، تعرفه ها و محدودیت های مقطعی در انجام ثبت سفارش 

است، گفت: قیمت خودرو کاهش خواهد یافت.
محسن صالحی نیا، معاون امور صنایع وزیر صنعت، معدن و تجارت 
امروز در گفتگویی، با اشاره به اینکه تغییر تعرفه واردات، براساس نظر و 
به  توجه  با  تصمیم  این  گفت:  است،  بوده  مرتبط  ارکان  در  جمعی  خرد 

شرایط و محدودیت های کلان کشور گرفته شده است.
وی  در پاسخ به این سوال که آیا هدف از تغییر تعرفه واردات کنترل 
ارز بوده یا حمایت از تولید داخلی، گفت: در شرایط کنونی به منظور کنترل 
بر اساس  زیرا  تعرفه  ها در دستور کار گرفته  تغییر  ارز،  تقاضا و مصرف 

اهدافی که وجود دارد، بایستی مدیریت شود.
صالحی نیا در گفتگو با سایت پردیس خودرو در پاسخ به این سوال 
که آیا موضوع افزایش تعرفه واردات از سوی خودروسازان بوده است، گفت: 

افزایش تعرفه از طرف خودروسازان مطرح نگردیده است.
ممنوعیت  قید  درج  در  آیا  که  سوال  این  به  پاسخ  در  وی 
مشورت  این صنف  نظران  از صاحب  دلار  هزار   ۴۰ بالای  خودروهای 
گرفته شد یا نه گفت: به طور کل هر تصمیمی با توجه به محدودیت 
ها و شرایط اتخاذ می شود. شرایط کلان و محدودیت ها این اجماع 

است. کرده  ایجاد  را 
اشاره  با  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزیر  صنایع  امور  معاون 
ثبت  سامانه  بستن  جز  ای  چاره  جدید  قانون  تصویب  تا  اینکه  به 
معمولی  سطح  به  ها  قیمت  کرد:  نشان  خاطر  نداشت،  وجود  سفارش 

گردد. بازمی  خود 
بالارفتن  دلیل  سه  به  بازار  در  شده  ایجاد  حباب  اینکه  بیان  با  وی 
نرخ ارز، تعرفه ها و محدودیت های مقطعی در انجام ثبت سفارش است، 
تصریح کرد: این حباب دائمی نیست و در صورت کاهش نرخ ارز، اجرایی 

شدن نرخ تعرفه های جدید و رفع محدودیت در ثبت سفارش، این حباب 
از بین خواهد رفت.

بلیت  نهایی  قیمت  تهران  شهر  شورای  اعضای   
مترو را برای سال 9۷ تصویب کردند.

اعضای شورای شهر تهران با اکثریت آراء افزایش 
را  تومان   1۰۰۰ به   ۸۰۰ از  سفره  تک  بلیت  قیمت 
قمیت  و   15۰۰ حومه  بلیت  قمیت  و  کردند  تصویب 
تومان  )ره( ۷5۰۰  امام خمینی  فرودگاه  بلیت متروی 

شد.
در جلسه شورای شهر تهران بررسی نهایی تعیین 
قیمت بلیت مترو برای سال آینده در دستور کار شورای 
که  داد  پیشنهاد  خداکرمی  ناهید  و  گرفت  قرار  شهر 
افراد زیر ۲1 سال رایگان شود که اعضای  برای  بلیت 

شورا به این پیشنهاد رأی ندادند.
افزایش  از  انتقاد  ضمن  فراهانی  مجید  همچنین 
را  مردم  کار  این  با  ما  گفت:  حومه  بلیت  قمیت  زیاد 
حمل  از  مترو   از  استفاده  جای  به  کنیم  می  تشویق 
ونقل خصوصی استفاده کنند و این درحالی است که 
بوده  شدید  بالعکس  و  تهران  کرج-  ترافیک  همیشه 
باید  مترو  برداری  بهره  اینکه شرکت  بیان  با  است.وی 
برای کاهش هزینه های خود چاره ای بیندیشد گفت:  
بدترین  و  دارد  مازاد  نیروی  نفر   ۴۰۰۰ مترو  شرکت 
اما  دهیم  افزایش  را  قمیت ها  ما  که  است  این  اتفاق 

خدمات افزایش نداشته باشد.

برای  که  داد  پیشنهاد  رسولی  حسن  ادامه  در 
می  استفاده  مدت دار  بلیت های  کارت   از  که  افرادی 
که  شود  گرفته  نظر   در  درصدی   ۲5 تخفیف  کنند 
اعضای شورای شهر به این پیشنهاد رأی مثبت دادند. 
در  دیگری  پیشنهاد  به  اعضای شورای شهر  همچنین 
خصوص زمان اجرای این مصوبه رأی دادند و مقرر شد 
افزایش قیمت در بلیت مترو از اول اردیبهشت سال 9۷ 
باشد. در ادامه احمد مسجد جامعه ای نیز با بیان اینکه 
درحال حاضر بر اساس پیشنهاد کمیسیون حمل و نقل 
ما شاهد افزایش ۲5 درصدی نرخ در بلیت تک سفره 
از ۸۰۰  سفره  تک  بلیت  اساس  این  بر  گفت:  هستیم 

تومان به 1۰۰۰ تومان می رسد اما در سایر نرخ بلیت ها 
یعنی حومه و فرودگاه امام خمینی شاهد افزایش 15۰ 
درصدی هستیم که پیشنهاد من این است که در سایر 
خطوط یعنی خط امام خمینی و حومه نیز ۲5درصد 
بلیت ها  نرخ  تا  کرده  کم  کمیسیون  پیشنهادی  ازنرخ 
پیشنهاد  کمیسیون  که  آنجایی  از  یعنی  شود.  کم تر 
قیمت 1۰ هزار تومان نرخ بلیت فرودگاه امام خمینی 
را داده ما با کاهش ۲5 درصدی آن را محاسبه کنیم و 
قیمت پیشنهادی کمییسون برای متروی حومه را نیز 
محاسبه  درصد   ۲5 کاهش  با  است  تومان   ۲۰۰۰ که 

کنیم.

شماره 2433 / 8 صفحه / قيمت 1000 تومان دوشنبه / 14 اسفند 1396 / 16 جمادی الثانی 1439 / 5 مارس 2018 

روزنامه صبح ایران

افزایش نرخ دلار و افت ارزش ریال
نایب رئیس اتاق بازرگانی ایران و چین مطرح کرد:

جلسه  جزئیات  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر 
تشریح  را  رئیس جمهور  ریاست  به  اشتغال  عالی  شورای 

کرد.
عالی  شورای  جلسه  جزئیات  تشریح  در  ربیعی  علی 
ایجاد  اینکه  به  اشاره  با  رئیس جمهور  ریاست  به  اشتغال 
اشتغال از دو محل نوسازی بافت فرسوده و نوسازی ناوگان 
حمل و نقل درون شهری و برون شهری، یکی از مهم ترین 
برای سال 9۷  اشتغالزایی  طرح های مهم دولت در حوزه 
ایجاد  خصوص  در  جلسه  این  در  همچنین  گفت:  است، 
ارتباطات( و  و  )فناوری اطلاعات   ICT با  مشاغل مرتبط 
مهمی  بحث های  )کاج(  جوانان  برای  اشتغال  و  کارآفرینی  طرح  ذیل  چندگانه  طرح های 

مطرح شد.
وی ادامه داد: در بحث بازآفرینی شهری برای سال 9۷، ایجاد ۲۸۰ هزار فرصت شغلی 
برای سال 9۷ پیش بینی شد. همچنین در راستای اجرای طرح تعویض خودروهای فرسوده 
که از سوی وزارت صنعت، معدن و تجارت و وزارت کشور به صورت مشترک دنبال می شود، 

ایجاد 1۳ هزار شغل هدفگذاری شد.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه اشتغال در حوزه فضای مجازی یکی از 
مباحث مهم شورای عالی اشتغال بود، ادامه داد: بهبود فضای کسب و کار در حوزه های 
اختصاصی نیز مهمترین مصوبه جلسه امروز شورای عالی اشتغال بود که در این خصوص 

برای سال 9۷ ایجاد 1۰۰ هزار شغل در حوزه فضای مجازی پیش بینی شد.
ادامه  امروز در حضور رئیس جمهور،  افزود: بحث دیگر مطرح شده در جلسه  ربیعی 
اجرای طرح توسعه کسب و کار و اشتغال پایدار )تکاپو( در استان ها بود؛ طرح »تکاپو« در 
حوزه فضای مجازی به صورت پایلوت در هشت استان اجرا شده بود که قرار شد این طرح 

در کل کشور تعمیم داده شود.
وی تصریح کرد: همچنین طرح های ذیل طرح کارانه اشتغال برای جوانان )کاج( از 
جمله آموزش در محیط کار واقعی، طرح یارانه دستمزد به کارفرما و مشوق های بیمه ای در 
جلسه مورد بحث  و بررسی قرار گرفت و ایجاد ۳۰۰ هزار فرصت شغلی برای سال آینده در 

قالب طرح کاج هدفگذاری شد.

هدفگذاری فرصت های 
شغلی برای 9۷

وزیر کار تشریح کرد؛
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قیمت خودرو کاهش می یابد


